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山东省海洋环境监测技术重点实验室，山东省科学院海洋仪器仪表研究所，山东 青岛 266001

摘要摘要摘要摘要： 

       针对山东沿海独特的地理位置，构建了浮标监测网，按照远海、近海、近岸三个层次，分布在山东沿海从近

岸到60海里的范围内，主要测量气象要素、水文要素以及水质生态等参数。设计的浮标监测网布局合理，能够有

效的监测海洋污染、赤潮和水质情况，监视风暴潮和台风的发展和走向趋势。  
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Construction of Shandong coastal monitoring buoy network

 DU Li-Bin, WU Cheng-Xuan, HE Hai-Qing, QU Jun-Le 

Shandong Provincial Key Laboratory of Ocean Environment Monitoring Technology,Institute  of 
Oceanographic Instrumentation, Shandong Academy of Sciences,Qingdao 266001,China 

Abstract: 

         We construct a coastal monitoring buoy network based on the Shandong specific coastal 
geographic environment. It covers such area as distant sea, offshore and coast and extends from coast 
to 60 miles away from coast. We also perform its optimization. It can detect ocean pollution, red tide, 
sea water quality, and effectively monitor storm tide and typhoon. 
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